
 

ZÁPIS Z 15. SCHŮZE SK RVŠ 

(STÁLÉ ZASEDÁNÍ 2021–2023) 

25. 06. 2022, VŠB – TUO, Zelená posluchárna 

 

Přítomni: 19 

 

Delegáti a delegátky: 13 

Boj E. (SLU), Braun V. (ŠAVŠ), Brož P. (ČZU), Dostál O. (PRIGO), Farník M. (ČVUT), Hala M. (VŠCHT), Horváth 

M. (VUT), Kořínek M. (VŠB – TUO), Solak D. (MUNI), Slovák L. (OU), Svoboda D. (TUL), Šípoš D. (UHK), Šváb 

J. (AAVŠ) 

 

Náhradníci a náhradnice s hlasovacím právem: 1 

Šlapák J. (UPCE) 

 

Náhradníci a náhradnice s hlasem poradním: 5 

Fajtlová K. (ŠAVŠ), Lhoták J. (UHK), Kaloková S. (PRIGO), Novák D. (VŠB – TUO), Pray L. (AAVŠ) 

 

Hosté: Zástupci projektu Studentské rady EU – pouze po dobu prezentace tohoto projektu 

 

1. ZAHÁJENÍ 

Úvodem M. Farník přivítal všechny přítomné na 15. schůzi SK RVŠ a požádal o schválení skrutátorů a 

konstatoval usnášeníschopnost. 

Usnesení č. 1: SK RVŠ schvaluje skrutátory ve složení M. Hala a M. Horváth.  

PRO: 14 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0  

 

M. Farník následně představil program 15. schůze, který byl členům rozeslán a uvedl, že byl doplněný bod 

ohledně zapojení SK RVŠ do projektu Studentské rady EU, který přijdou představit v průběhu jednání 

hosté. 

1. Schválení programu 15. schůze 

 Návrh usnesení: SK RVŠ schvaluje program 15. schůze. 

2. Schválení zápisu ze 14. schůze 



 

 Návrh usnesení: SK RVŠ schvaluje zápis ze 14. schůze SK RVŠ. 

3.  Informace z Předsednictva SK RVŠ 

 Návrh usnesení: SK RVŠ bere na vědomí informace z Předsednictva SK RVŠ. 

4. Informace z Předsednictva RVŠ. 

5. Reforma doktorského studia 

Návrh usnesení: bude doplněn na základě návrhu KDS SK RVŠ 

6. Zapojení SK RVŠ do projektu Studentské rady EU 

Návrh usnesení: SK RVŠ podporuje zapojení do projektu Studentské rady EU. 

7. Informace z komisí a pracovních skupin. 

8. Nominace člena SK RVŠ na studijní návštěvu ESU do Severní Makedonie 

Návrh usnesení: SK RVŠ nominuje XX na studijní návštěvu Evropské studentské unie do Severní 

Makedonie. 

9. Aktuality z akademických obcí 

10. Různé 

 

Usnesení č. 2: SK RVŠ schvaluje program 15. schůze.  

PRO: 14 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0  

 

M. Farník dále požádal o schválení zápisu ze 14. schůze SK RVŠ. 

 

Usnesení č. 3: SK RVŠ schvaluje zápis ze 14. schůze.  

PRO: 14 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0  

 

M. Farník poděkoval za schválení programu a zápisu a přešel k dalšímu bodu jednání. 

 

2. INFORMACE Z PŘEDSEDNICTVA SK RVŠ 

Předseda M. Farník informoval o organizaci Board Meetingu ESU – výběr hotelu a shánění dalšího 

financování. V souvislosti s touto akcí upozornil, že náklady na organizaci jsou mnohem vyšší, než se 

původně plánovalo, takže se zřejmě bude muset zasáhnout i do původně schváleného rozpočtu SK RVŠ. 

Dále informoval, že se plánují organizace oslav 30. výročí založení SK RVŠ. V rámci reprezentativní činnosti 

informoval o účasti O. Havelky (TUL) v panelu na Hodnocení kvality vysokých škol v Telči, M. Hankové v 

podvýboru pro vědu a také o delegaci na BM ESU v Paříži. Další informace se týkaly spolupráce s CSVŠ, kde 

proběhla prezentace částečných výsledků Doktorandi 2021, připomínkovacího řízení novely ZVŠ. Závěrem 



 

doplnil, že M. Horváth byl přítomen na Reprezentativní komisi pro rozpis rozpočtu – změna v A+K, tlak na 

zvýšení ubytovacího stipendia, návrh rozpuštění ukazatele C. 

 

Usnesení č. 4: SK RVŠ bere na vědomí informace z Předsednictva SK RVŠ.  

PRO: 14 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0  

 

3. INFORMACE Z PŘEDSEDNICTVA RVŠ 

M. Farník podal informace z Předsednictva RVŠ. Informoval, že do Rady NAÚ neprošla žádná nominace z 

RVŠ, pouze nominanti z ČKR (krom studentského zástupce, ten byl již schválen). V souvislosti s Radou NAÚ 

informoval o usnesení PRVŠ k obsazení místopředsednické pozice neakademikem. Sdělil, že rezignoval 

ministr školství P. Gazdík a novým ministrem bude V. Balaš. Ohledně Operačního programu JAK informoval 

o střetu názorů o vyhlášení OP JAK pro Excelentní výzkum. Závěrem informoval o usnesení k mateřské ve 

znění: Předsednictvo Rady vysokých škol podporuje snahy Studentské komory Rady vysokých škol ve 

zlepšování podmínek doktorského studia. Předsednictvo Rady vysokých škol podporuje možné rozšíření 

nároku na peněžitou pomoc v mateřství pro doktorandky a doktorandy a znovuzavedení uznání doktorského 

studia jako praxe pro účely následného zaměstnání. 

 

4. REFORMA DOKTORSKÉHO STUDIA 

M. Farník informoval o reformě doktorského studia, která je součásti připravované novely ZVŠ a upravují 

se tam věci jako definice prezenčního studia (cca 0,7 FTE), minimální garantované stipendium (1,2násobek 

min. mzdy = 19 440 Kč), zrušení SZZ, zrušení povinné výuky, či standard školitele. M. Farník sdělil, že se 

zástupci SK RVŠ se tato reforma projednává od začátku, takže je ze strany SK RVŠ s návrhem celkem 

spokojenost, nicméně i tak se pošle několik i zásadnějších připomínek. Následně odprezentoval usnesení 

a stanovisko KDS a vyzval k diskusi. Po ukončení diskuse požádal plénum o schválení usnesení. 

 

Usnesení č. 5: SK RVŠ vítá aktuální podobu reformy doktorského studia v rámci novely 

vysokoškolského zákona a plánované nařízení vlády o standardech akreditace ve vysokém školství. 

Zavedení garantované výše stipendia zlepší podmínky a má potenciál zefektivnit fungování 

doktorských programů a tím zvýšit míru úspěšnosti. Zároveň podporuje zaměstnávání doktorandek 

a doktorandů, aby dosáhli na sociální zabezpečení a aby se jejich příjmy přiblížily výši životních 

nákladů, které vyplynuly z šetření Doktorandi 2021. 

PRO: 14 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

 



 

5. ZAPOJENÍ DO PROJEKTU STUDENTSKÉ RADY EU 

M. Farník požádal hosty o odprezentování projektu Studentské rady EU, které se týká odborného 

vyjadřování a iniciativ studentů v souvislosti s českým předsednictvem v Radě EU. Po představení projektu 

proběhla diskuse a zodpovězení dotazů. M. Farník následně požádal o usnesení. 

 

Usnesení č. 6: SK RVŠ podporuje zapojení do projektu Studentské rady EU. 

PRO: 14 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

 

6. INFORMACE Z KOMISÍ A PRACOVNÍCH SKUPIN 

KDS: M. Farník informoval, že většina informací z KDS již byla zmíněná v předešlých bodech. 

 

LK: D. Solak v zastoupení M. Říhy podal informace z legislativní komise. Shrnul, že nejpodstatnější 

aktivitou je změna vysokoškolského zákona a odprezentoval připomínky, které SK RVŠ bude posílat. 

 

KVS: D. Šípoš v zastoupení Š. Staňka informoval o přípravě dokumentu 21 věcí pro univerzitu 21. století. 

 

PRASK ZZ: D. Solak prezentoval aktivity pracovní skupiny pro zahraniční záležitosti (přiložená na 

SharePoint SK RVŠ). Informoval o DGHE2022 v Paříži, kde se zúčastnil F. Vejmělka. Dále informoval o 

konferenci WHEC, kde se účastnil D. Solak jako jediný zástupce ČR. Podal informace o účasti na 82. Board 

Meetingu Evropské studentské unie a o výstupech z tohoto jednání. Dále informoval o přípravě Board 

Meetingu, který organizuje SK RVŠ na podzim v Praze. Závěrem informoval o nadcházejících aktivitách – 

Quality Assurance Student Experts (červenec, Maďarsko), ESC (září, Bulharsko), 83 Board Meeting 

(listopad, Praha) a CZEDUCON (listopad, Praha). 

 

PRASK PR: M. Horváth informoval o webu SK RVŠ. Dále informoval o přípravě nových propagačních 

materiálů i kvůli připravovanému Board Meetingu ESU. Dále požádal přítomné členy o diskusi nad 

koncepci Týdne studentstva. 

 

7. NOMINACE NA STUDIJNÍ CESTU ESU DO SEVERNÍ MAKEDONIE 

M. Farník požádal D. Solaka, aby vysvětlil účel cesty ESU do Severní Makedonie. Následně M. Farník 

požádal plénum o schválení usnesení. 

 



 

Usnesení č. 7: SK RVŠ nominuje Damira Solaka na studijní návštěvu Evropské studentské unie do 

Severní Makedonie. 

PRO: 14 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

 

8. AKTUALITY Z AKADEMICKÝCH OBCÍ 

Přítomní členové odprezentovali aktuality ze svých akademických obcí. Prostřednictvím MS Teams podal 

informace za Českou asociaci doktorandek a doktorandů zástupce J. Šindelář. 

 

9. RŮZNÉ 

D. Svoboda podal informace ohledně situace běloruských studentů a proběhla k této problematice 

diskuse. M. Farník závěrem odprezentoval kalendář akcí do konce roku, poděkoval všem za aktivní účast a 

ukončil jednání 15. schůze SK RVŠ. 

 

 

Zapsala: Ing. Anna Kruljacová, MSc, tajemnice 

Za správnost: Ing. Michal Farník, předseda 

  Bc. Martin Horváth, místopředseda pro organizaci a řízení 


